
Drept la replică al președintelui UPIMF Dr. Koussini Alina,  
la declarațiile ministrului Sănătății, Alexandru Rogobete 
 
În calitate de președinte al UPIMF, consider că este esențial să intervenim public în legătură 
cu recentele declarații ale domnului ministru Alexandru Rogobete privind introducerea unui 
mecanism de validare prin SMS pentru serviciile medicale oferite în medicina de familie și 
ambulatoriul de specialitate. 
 
1. Suntem de acord cu nevoia de transparență, dar nu cu penalizarea întregului sistem 
pentru abaterile câtorva. 
Medicina de familie este coloana vertebrală a sistemului sanitar românesc. Majoritatea 
medicilor își desfășoară activitatea cu profesionalism și responsabilitate, în condiții deseori 
dificile. Este profund nedrept ca întreaga breaslă să fie suspectată implicit și să i se aplice 
măsuri restrictive ca reacție la cazuri izolate de fraudă. Cei care au încălcat legea trebuie 
sancționați individual, prin instrumente de control țintite, nu prin suspiciuni generalizate. 
 
2. Lipsa infrastructurii digitale și realitatea din teritoriu 
Sistemul de validare prin SMS presupune o infrastructură tehnologică stabilă și un grad 
ridicat de digitalizare. Ori, în mediul rural, multe cabinete medicale nu dispun de conexiuni 
stabile la internet, iar mulți pacienți, mai ales vârstnici, nu dețin telefoane mobile sau nu știu 
să le folosească în mod eficient. În aceste condiții, măsura propusă riscă să ducă la blocaje, 
la refuzuri de decontare a unor servicii reale și, în cele din urmă, la o afectare a actului 
medical. 
 
3. Pacientul nu este un cod de confirmare 
Relația medic-pacient este una de încredere și comunicare, nu de coduri și validări digitale. 
Transformarea pacientului într-un simplu furnizor de SMS-uri încalcă spiritul actului medical 
și introduce o barieră birocratică artificială într-un domeniu care are deja destule. Validarea 
tehnologică nu trebuie să vină în detrimentul umanului. 
 
4. Cerem o consultare reală cu organizațiile profesionale 
Astfel de măsuri cu impact direct asupra activității medicilor trebuie elaborate în urma unui 
dialog real cu organizațiile profesionale reprezentative. UPIMF solicită organizarea urgentă a 
unei mese rotunde cu Ministerul Sănătății și CNAS, pentru a discuta detaliile implementării și 
pentru a propune soluții echilibrate, fezabile și corecte pentru toți actorii implicați. 
 
În concluzie, înțelegem și susținem nevoia de reformă și de integritate în sistemul medical, 
dar aceasta trebuie făcută cu discernământ, realism și respect față de profesioniști și față de 
pacienți. Digitalizarea nu trebuie să fie un scop în sine, ci un mijloc în slujba medicinei, al 
eficienței și al umanității. 
 
Dr. Koussini Alina 
Președinte UPIMF 
Data: 09.07.2025 
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